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Zápis z jednání předsednictva SPOV OK konaného dne 9. ledna 2025 
 

Počet členů celkem:                       Počet přítomných:                  Počet nepřítomných: 

                                                           členů:                                        členů:           

11                                                       6                                                5 

 

Program: 

1. Kontrola plnění úkolů z minulého jednání 
2. SVR 2025 - motivační seminář 
3. Příprava VH SPOV OK 
4. Požadavky na Olomoucký kraj 
5. Různé. 
 

Zápis: 

Úvod. 
V úvodu jednání předseda Jiří Řezníček, přivítal přítomné a konstatoval, že je přítomna nadpoloviční 
většina členů a poděkoval za účast. 
 
1. Kontrola plnění úkolů z minulého jednání 
Byla provedena kontrola plnění úkolů z minulého jednání předsednictva. Na základě zápisu ze společného 
jednání SPOV OK a SMS ČR  dne 3.12. 2024 v usnesení pod bodem č. 5 přítomní „Souhlasí“ , aby Mgr. 
Eduard Kavala připravil koncept dopisu na čtyři předsedy (SMO ČR, SMS ČR, ADSO ČR a SPOV ČR). Dne 
10.12. 2024 pan Kavala zaslal slíbený koncept „prosbu“ na SPOV OK, a dne 17.12. 2024 tento koncept 
doplnila Mgr. Jana Přecechtělová. Dne 11.12. 2024 Ing. Jan Konečný na koncept reagoval souhlasně. Dne 
17.12. 2024 byla tato „prosba“ nebo výzva zaslána na všechny čtyři předsedy výše jmenovaných organizací 
(dopis byl v kopii zaslán na Mgr. Eduarda Kavalu, Mgr. Janu Přecechtělovou, Ing. Jana Konečného, Jiřího 
Řezníčka, Stanislava Cetkovského a manažerku SMS ČR Marcelu Provazníkovou. Tajemník dne 17.12. 2024 
tuto prosbu odeslal na čtyři předsedy.  
Viz níže text prosby v odeslaném dopise: 
 

Vážená paní předsedkyně SMS ČR 

Mgr.Eliška Olšáková  

Vážená paní předsedkyně SPOV ČR  

Ing. Veronika Vrecionová 

Vážený pan předseda SMO ČR  

Mgr.František Lukl, MPA 

Vážený pan předseda Asociace DSO ČR  

Mgr.Viktor Liška 

tel:581227032
mailto:spovok@spovok.cz


Prosba. 

My níže podepsaní (příloha – prezenční listina) se na Vás obracíme v tomto předvánočním čase 

s návrhem uskutečnit společné jednání vrcholných představitelů našich organizací ve věci vyjasnění 

problematiky dobrovolného svazku obcí. Samosprávami nyní hýbe stále častěji prosakující tendence 

napadat existenci samospráv v naší zemi. Je zájmem všech nepřešlapovat na místě a reálně ekonomizovat 

chod samospráv od nejmenších po ty velké. 

Zároveň však až na výjimky odmítáme řešení formou slučování obcí. A je jedno pod jakým 

pláštíkem by se tak mělo dít. Řada starostů vidí toto nebezpečí v podobě „meziobecní spolupráce“. 

Zúčastnění se domnívají, že jasné stanovisko vedení zainteresovaných (SMO ČR, SMS ČR, SPOV ČR a ADSO) 

může rozptýlit řadu dohadů a svým společným výstupem vůči voleným poslancům i zainteresovaným 

ministerstvům jasně říci, že tato země nechce jít cestou rušení či vytunelování obecních samospráv. 

V poslední době se čím dál častěji objevují tendence, které mohou ohrožovat existenci obecních 

samospráv v naší zemi. Naším společným zájmem je posunout se dál a hledat efektivní řešení pro 

fungování samospráv, a to jak malých obcí, tak těch větších. 

Zároveň však v drtivé většině odmítáme řešení založená na slučování obcí, a to bez ohledu na formu, v 

jaké by byla prezentována. Někteří starostové vnímají možné riziko i v rámci konceptu „meziobecní 

spolupráce“. Právě společný postup a vzájemná spolupráce našich organizací je tou správnou cestou, jak 

těmto obavám čelit a hledat konstruktivní řešení. 

Domníváme se, že jasné stanovisko vedení našich organizací (SMO ČR, SMS ČR, SPOV ČR a ADSO) může 

významně přispět k rozptýlení těchto obav. Společným prohlášením směrem k poslancům a dotčeným 

ministerstvům můžeme dát najevo, že cesta rušení nebo oslabování obecních samospráv není řešením, 

které by naše země měla volit. Naopak spojení sil a jednotný postup představuje šanci, jak samosprávy 

podpořit a jejich chod dále zefektivnit. 

Věříme, že Vaše sekretariáty najdou vhodný termín a místo pro společné jednání. Vedle zmíněného 

tématu bychom zde mohli otevřít prostor i pro další aktuální otázky. 

Děkujeme a těšíme se na Vaši odpověď. 

S pozdravem 

(Příloha: prezenční listina) 

Konec dopisu. 

Jako první na tuto prosbu reagoval Mgr. Viktor Liška, předseda ADSO ČR s tímto: 
dovoluji si navrhnout, abychom společné jednání uskutečnili ve čtvrtek 23. ledna 2025 v 16 hodin v Brně 
po ukončení Konference Meziobecní spolupráce. 
 
V rámci této akce jsme si Vás jako vrcholné zástupce organizací zaštiťující samosprávy ČR dovolili pozvat 
k panelové diskusi na téma Společenství obcí: příležitost, nebo hrozba? 
Námi navrhovaný koncept společného setkání by tak mohl mít dvojí efekt. Nejprve bychom absolvovali 
veřejnou diskuzi k tématu a poté jednání za zavřenými dveřmi s cílem vzniku společného prohlášení, jak 
navrhuje SPOV a SMS OK. 
 
Zatím se do panelové diskuse v odpoledním bloku Konference Meziobecní spolupráce na základě naší 
žádosti přihlásili ministr průmyslu a obchodu L. Vlček (samozřejmě v případě, pokud nebude jednání PS 
ČR), předsedkyně NS MAS ČR J. Kuthanová a zástupce MV ČR M. Jetmar.  
Od SMO ČR a SMS ČR jsme zatím nedostali vyjádření. Budeme za něj v brzké době rádi. 
Do panelové diskuse bychom tímto chtěli přizvat i zástupce SPOV ČR Edu Kavalu. 
 



Témata panelové diskuse Společenství obcí: příležitost, nebo hrozba? 
• Kde se skrývá příležitost a kde hrozba za prosazováním vzniku institutu společenství obcí? 
• Jaké jsou největší překážky zavádění společenství obcí? 
• Je spolupracující vztah města ORP a společenství obcí zásadním akcelátorem rozvoje regionu? Jak 
ho navodit? 
• Potřebujeme shromáždění starostů ORP? Potřebujeme management společenství obcí?  
Potřebujeme sdíleného úředníka?  
 
Děkuji za spolupráci a těším se na setkání 
 
Jako druhá a poslední se k prosbě vyjádřila Eliška Olšáková, předsedkyně SMS ČR takto:   
Vážení a milí kolegové, srdečně Vás všechny zdravím, děkuji za Vaši práci pro samosprávy, pro občany a 
také velmi děkuji za vzájemnou spolupráci.  
Jako zástupci obcí musíme protestovat proti nesmyslným úvahám o slučování obcí. Nejen, že pro to nejsou 
žádná relevantní data, ale také proto, že násilné slučování obcí bude mít nevratné negativní dopady do 
společnosti, povede ke snížení důvěryhodnosti ve starosty a snížení volební účasti... a takto by se ve výčtu 
dalo pokračovat.  
 
Dovolím si připomenout, že jako územní partneři jsme 4.9. na setkání v Praze přijali usnesení, kterým 
slučování obcí odmítáme viz níže.  
Samozřejmě to neznamená, že toto téma nebudeme opakovaně zvedat a nebudeme se dále ozývat - 
například i formou seminářů a odborných diskuzí.  
 
Souhlasím s Vámi, že pro efektivní fungování samospráv je důležitá spolupráce, ať už na úrovni DSO, 
mikroregionů, společnství obcí - to také starostové velmi dobře umí a už dávno spolupracují.  
Sdružení tuto formu spolupráce podporuje, pokud tato spolupráce bude dobrovolná. U institutu 
společenství obcí nám vadí kritéria pro vznik, ať už je to území jednoho ORP, nebo počet obcí - to je 
největší překážka vzniku. Bohužel ani po několika jednáních na MV se nám nepodařilo změnit názor a 
připravit změnu legislativy.  
S čím, ale nesouhlasíme je, aby se agenda přenášela přímo na SO a společenství svým jménem tuto agendu 
vykonávalo. Vzniká další úroveň veřejné správy, která bude vyžadovat financování, které půjde na úkor 
RUD obcí. Vytratil se původní záměr -létajícího úředníka, který zpracuje např. správní řízení jménem obce.  
 
Bohužel navržený termín setkání 23. ledna mi nevyhovuje a společného setkání se nemohu zúčastnit.  
Pokud bude prostor můžeme se k tématu vrátit na setkání ÚP, které se má uskutečnit 30. ledna 2025.  
 
Srdečně přeji požehnané Vánoce, pevné zdraví, hodně štěstí a správných rozhodnutí v roce 2025.  
 
Eliška Olšáková  
 
Zástupce SMO ČR a SPOV ČR se k zaslané prosbě neozvali.  
Po předložení těchto faktů v předsednictvu bylo rozhodnuto, že na navrhovaný termín setkání dne 23.1. 
2024 v Brně až po skončení Konference Meziobecní spolupráce po 16. hod. nebudeme reflektovat a 
odpovíme negativně. 
Na další navrhovaný termín schůzky na 30. 1. 2025 u příležitosti setkání ÚP (územních partnerů) 
předsedkyní SMS ČR nebudeme zatím reagovat.  
Předseda SPOV OK se na dnešní schůzi zavázal, že tuto problematiku předem projedná s Mgr. Eduardem 
Kavalou a potom se rozhodne. Byla by škoda, aby tato aktivita vyzněla jenom jako „plácnutím do vody“. 
 
 
 
 
 
 



2. Soutěž Vesnice roku 2025 – motivační seminář 

Bylo diskutováno místo konání motivačního semináře SVR 2025 byla určena obec Vrchoslavice (vítězná 
obec v soutěži Vesnice roku Olomouckého kraje 2024) . Termín byl stanoven na 11.3. 2025. Moderátorem 
a přednášejícím byl navrhnut Ing. Tomáš Čermák. Další prezentující byly navrženi: Starosta Kostelní Lhoty 
Tomáš Drobný, oceněni „Evropskou cenou Obnovy vesnice“, starosta Ostrožské Lhoty, ocenění bronzovou 
medailí Vesnice roku 2024, starosta Ing. Roman Tuháček, starosta obce Ratiboř Martin Žabčík, za „Zelenou 
stuhu“, Ing. Jaroslav Brzák, starosta obce Vrchoslavice Ing. Dušan Svozílek Vesnice Olomouckého kraje 
2024, a starosta Čechy pod Kosířem Ing. Milan Kiebel, Vesnice Olomouckého kraje roku 2023. 
Účast všech výše uvedených zajistí předseda Jiří Řezníček, který současně informoval o tom, že vyhlášení 
SVR 2025 se uskuteční dne 26.2. 2025 v Praze. Přihlášky se budou přijímat přes webovou aplikaci do 30.4. 
2025. Do hodnotitelské komise SVR 2025 byl jmenován Josef Londa. Ten také zašle členům předsednictva 
email, kdo by chtěl být náhradníkem. Tajemní zašle členům předsednictva obsah dopisu adresovaný na 
371 obcí ohledně instrukcí k SVR 2025, který byl odeslán dne 6. 11. 2024.  
 
3.  Příprava VH SPOV OK  

Již na předminulé schůzi předsednictva byl navržen termín konání valné hromady SPOV OK na 4.3. 2025. 

Na dnešní schůzi bylo rozhodováno o dvou obcích pro místo konání valné hromady, a to obec Radvanice 

nebo obec Lazníky, a nakonec byla určeno místo konání v obci Lazníky (okr. Přerov). 

Protože do termínu konání valné hromady 4.3.2025 se již schůze předsednictva nebude svolávat byla již 

dnes určena organizace VH. 

Úkoly: 

Předseda RK SPOV OK Mgr. Jaroslav Střelák v termínu do 28.1.2025 zajistí kontrolu hospodaření a 

vyhotovení revizní zprávy. 

Předseda SPOV OK Jiří řezníček v termínu do 31.1.2025 vypracuje plán činnosti SPOV OK na rok 2025 a 

zašle tajemníkovi. 

Dále vypracuje a zašle tajemníkovy body programu VH SPOV OK. Zajistí prostory pro konání VH a 

občerstvení pro cca 70 účastníků.  

Tajemník Josef Londa vypracuje návrh výroční zprávy za rok 2024 do 17.1.2025 a zašle ke korektuře. 

Korekturu a správnost návrhu výroční zprávy provede Stanislav Cetkovský a Miroslava Zavadilová do 

31.1.2025 

Předseda zajistí tisk výroční zprávy ve formátu A4 v počtu 30 ks. 

Tajemník v termínu do 17.1.2025 zašle část Výroční zprávy SPOV OK za rok 2024 na SPOV ČR výkonné 

tajemnici PaedDr. Věře Libichové. 

Ing. Kateřina Mračková zašle tajemníkovi v termínu do 15.1.2025 zprávu o činnosti CSV za rok 2024. 

Tajemník v termínu k 3.2. 2025 (do třiceti dnů před konáním VH) rozešle pozvánky všem členům SPOV OK 

k účasti na VH (jako příloha pozvánky bude i možnost zastoupení ve formě plné moci). Současně rozešle i 

pozvánky hostům. 

Prezentaci účasti na VH bude zajišťovat Bc. Jarmila Stawaritschová a Alena Wagnerová + zajistí hlasovací 

lístky. 

Tajemník v termínu do 28.2.02025 výše jmenovaným zašle prezenční listinu + jmenovky na předsednický 

stůl vše k vytisknutí  

Složení návrhové, mandátové komise (sloučení do jedné komise) bude zastoupena Ing. Ivo Čečmanem a 
Ing. Michalem Tichým a Radimem Haitlem. 
Zprávu o hospodaření a revizní zprávu přednese Mgr. Jaroslav Střelák. 
Návrh plánu činnosti SPOV OK v roce 2025 přednese Jana Gerešová. 
Návrh rozpočtu SPOV OK na rok 2025 přednese Stanislav Cetkovský. 
Zapisovatelem bude Josef Londa. 
Ověřovatelé zápisu budou Miroslava Zavadilová a Mgr. Kateřina Krejčí. 
 
 



4. Požadavky na Olomoucký kraj 

Předseda bude kontaktovat vedení Olomouckého kraje a zajistí schůzku vedení SPOV OK s hejtmanem 

Olomouckého kraje a jeho náměstkem pro strategický rozvoj Ing. Pavlem Jelínkem, PhD. Ve věci 

spolupráce v POV 2025 a soutěží Vesnice roku 2025. 

5. Různé 
 
Tajemník přepošle předsednictvu email z 6.11.2024 o soutěži Vesnice roku 2025. 
Ing. Kateřina Mračková podá dotaz na svého IT pracovníka, jak je možné přeposílat hromadné emaily bez 
toho, aby byly považovány za spam (nevyžádaná pošta). 
Předseda prověří, zda do obce Lipová-lázně přišla v pořádku finanční povodňová podpora ze SPOV OK ve 
výši 20 000 Kč. 
SPOV OK ve spolupráci s CSV plánuje v termínu 23. – 25.4. 2025 poznávací exkurzi za příklady dobré praxe 
do středních Čech. 
 
Usnesení. 
 
Předsednictvo SPOV OK: 
 

1. B e r e  n a  v ě d o m í  –  kontrolu plnění úkolů z minulé porady 
2. U k l á d á   –   předsedovi, aby společně s Mgr. Kavalou zajistili schůzku se čtyřmi předsedy ve věci 

                 vyjasnění problematiky dobrovolného svazku obcí 

3. U k l á d á   –   předsedovi a místopředsedům zajistit schůzku s nově zvoleným hejtmanem OK a  

                 jeho náměstkem pro strategický rozvoj z důvodu prezentace SPOV OK 

4. U k l á d á   – Mgr. Jaroslavovi Střeláku v termínu do 28.1.2025 provedení kontroly hospodaření a 
             vyhotovení revizní zprávy 

5. U k l á d á   – předsedovi zajištění prostory pro konání VH a občerstvení pro cca 70 účastníků 
 

6. U k l á d á   –  tajemníkovi vypracování návrhu výroční zprávy za rok 2024 do 17.1.2025 a zaslání 
ke korektuře. 
 

7. U k l á d á   –  Ing. Kateřině Mračkové zaslání tajemníkovi v termínu do 15.1.2025 zprávu o činnosti 
CSV za rok 2024. 

 
 
 
 
 
                                                    Zápis vyhotovil:                                           Schválil: 

Datum:                                       10.1.2025                                                    11.1.2025     

Jméno:                                       Josef Londa, v.r.                                          Jiří Řezníček, v.r. 
                                                    tajemník                                                        předseda  
 

 

Podpis:                                       …………………………………………….                     ……………………………………….. 



 


